
POSTBUS 3000, 4380 GV VLISSINGEN  TELEFOON 0118-487000  EMAIL GEMEENTE@VLISSINGEN.NL
FAX 0118-410218 IBAN: NL36BNGH0285008889  BIC: BNGHNL2G

PvdA-fractie Vlissingen

  

UW BRIEF VAN UW KENMERK ONS KENMERK DATUM

22-03-2021 1298956 / 1299327 8 april 2021
BEHANDELD DOOR BEZOEKADRES TELEFOON BIJLAGEN
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ONDERWERP

beantwoording schriftelijke vragen artikel 34 inzake Artikel 34 vragen van fractie PvdA inzake 
erkennen leed Molukkers

Geachte mevrouw Oreel,

Naar aanleiding van de door uw fractie ingediende vragen ex artikel 34 RvO informeren wij u 
als volgt.

Uw inleiding
Burgemeesters van vijftien gemeenten met een Molukse gemeenschap roepen het nieuwe 
kabinet op het leed te erkennen dat de Molukkers is aangedaan, nadat ze zeventig jaar 
geleden naar Nederland werden gebracht. Ook vinden zij dat meer moet worden 
geïnvesteerd in de Molukse gemeenschap. Uit de berichtgeving begrijpt de PvdA dat de 
burgemeester van Vlissingen tot nu toe niet betrokken is bij het initiatief, hoewel het net als 
de wel deelnemende gemeenten ook een grote actieve Molukse gemeenschap heeft. 

Vraag 1
Kent u dit initiatief? Betekent dit dat er vanuit de initiatiefnemers géén verzoek tot 
steun/deelname aan dit initiatief is gedaan?
Ons antwoord
Aanvankelijk kenden wij het initiatief alleen uit de media, maar omdat wij contact hebben 
opgenomen met één van de initiatiefnemers heeft men ook ons gevraagd om het initiatief te 
steunen. Inmiddels hebben wij op 30 maart onze steun uitgesproken voor dit initiatief.

Vraag 2
De burgemeesters stellen dat het het nieuwe kabinet zou sieren als tegenover de 
samenleving erkend zou worden dat de wijze van ontvangst en opvang in Nederland 
onwaardig is geweest. Is het Vlissingse college van B en W het met dit statement eens en is 
ze bereid haar steun aan dit initiatief uit te spreken? 
Ons antwoord
Ja, wij zijn het met dit statement eens en hebben inmiddels onze steun uitgesproken aan de 
initiatiefnemers.
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Vraag 3
De burgemeesters geven aan dat er vanuit het kabinet meer geïnvesteerd zou moeten 
worden in de Molukse gemeenschap. ‘Hierbij gaat het wat ons betreft om versterking van de 
Molukse identiteit/cultuur, geschiedenis maar ook om versterking en ondersteuning op 
sociaal/economisch gebied.’ Vindt het college dat Vlissingen met de initiatiefnemers een 
beroep moet doen op het kabinet om ook in Vlissingen meer investeringen te laten doen 
voor versterking van die Molukse identiteit/cultuur?
Ons antwoord
Wij hebben onze steun uitgesproken voor het statement en zijn het eens met de stelling dat 
het kabinet meer aandacht zou mogen hebben voor de Molukse gemeenschap in 
Nederland. Dit zou onder andere vorm en inhoud kunnen krijgen via gemeenten met 
Molukse wijken.

Vraag 4
Op zaterdag 20 maart jl. was het zeventig jaar gelden dat KNIL-militairen met hun families in 
Nederland arriveerden. In hoeverre is het college in gesprek met – vertegenwoordigers uit –
de gemeenschap om ook in Vlissingen aandacht hieraan te besteden? Zo nee, is ze bereid 
om dat te doen als er n.a.v. deze publicatie ook een oproep zou volgen?  
Ons antwoord
1 april heeft een vertegenwoordiging van het college een gesprek met het bestuur van de 
Stichting Samenwerking Vlissingen – Ambon waar we onder andere spreken over 70 jaar 
Molukkers in Nederland. Voor Vlissingen geldt natuurlijk, zoals u weet, dat er al decennia 
een uitstekende samenwerking is met de Stichting Samenwerking Vlissingen – Ambon 
(SSVA) en de stad Ambon op de Molukken in de vorm van een stedenband. Dit heeft ook in 
Vlissingen tot veel mooie initiatieven geleid. Concreet kunnen wij in het kader van uw vraag 
bijvoorbeeld wijzen op de Indiëherdenking die wij nu een aantal jaren organiseren waar wij 
veel aandacht besteden aan de geschiedenis van de Molukkers. Ook kan genoemd worden 
dat de SSVA jaarlijks een lezing organiseert over dit onderwerp. 

Vraag 5
De gemeente Tiel heeft onlangs de graven van Molukse KNIL-militairen en hun vrouwen een 
beschermde historische status gegeven, maakte de burgemeester Beenakker bekend op 
een herdenking dit weekend. In hoeverre is Vlissingen bereid dat in navolging te gaan doen 
en de families daarmee geen grafrechten over die graven te laten betalen? 
Ons antwoord
Wij gaan hierover spreken met de Stichting Samenwerking Vlissingen – Ambon, maar ook 
met de Molukse Wijkraad van Oost Souburg, en de Stichting MaeUku.

Wij gaan ervan uit u hiermee in voldoende mate te hebben ingelicht.

Hoogachtend,

burgemeester en wethouders van Vlissingen,
de secretaris, de burgemeester,

mr. drs. ing. M. van Vliet drs. A.R.B. van den Tillaar
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